

Møde i Gl. Rye Menighedsråd (MR) d. 10. april 2025 kl. 16.00 - ca. 19.30

Mødet afholdes i Sankt Søren's Hus.

Deltagere: Hans, Annette, Iben (forlod mødet kl. 17), Henrik, Jens, Per, Liselotte, Irene (ankom til mødet kl. 17).

Afbud: Sigrid

Dagsorden:

Punkt	Emne	Beslutning / drøftelse / orientering	Hvem / hvornår
1.	Godkendelse af referat fra marts mødet	Referatet blev godkendt	Liselotte
2.	Tilføjelser til / godkendelse af dagens dagsorden	Dagsordenen blev godkendt	
3.	Opsamling fra workshoppen den 4. april	Icebreaker var underholdende, oplysende og fungerede godt. God introduktion til hinanden Godt at tage hul på årshjulet Ønske om at årshjulet bliver mere konkret omkring opgaver. Jens arbejder videre på Pers udkast til dette. Dette fremlægges på maj-mødet.	Jens

Punkt	Emne	Beslutning / drøftelse / orientering	Hvem / hvornår
4.	Indkomne invitationer mm	- <i>Invitation til informationsmøde om anbefalinger til forenkling af rådsarbejdet (22. og 29. april i hhv Viborg og Aare), se bilag.</i> - <i>Den Danske Kirke i Udlandet søger 8 unge mennesker som nye assistenter, se bilag.</i>	Annette
5.	Nyt fra kirkeværgen v/ Torben (fremsendt på skrift)	- <i>Ny underskrift på vedtægt for kirkeværgen 2025. Annette finder dokumentet</i> - <i>Jesper, Torben og Liselotte fra Kirkegårdsudvalget har den 26. marts besigtiget lampeprøve til stien op til våbenhuset, men fandt den ikke anvendelig eller smuk.</i> <i>Torben vender tilbage med alternativer i samråd med Henrik Højmosé.</i> - <i>Omsætning af partier i kirkegårdsdiget udføres i disse dage.</i> - <i>Jesper har haft møde med anlægsgartner vedr. istandsættelse og ombygning af materialepladsen.</i> <i>Projektpris overslag omkring kr. 250.000 inkl. moms.</i> - <i>Gartner udfører detaljeret projekttegning - pris kr. 3000.</i> <i>Jesper sætter i gang.</i> - <i>Blikkenslager har udført rep. af kvistinddækning på kirketårnets tag, så det ikke regner ind - og allikerne forhåbentlig bliver ude.</i> - <i>Jesper og Torben har ikke planlagt det forberedende møde til provstesynet endnu. Mødet er berammet til den 6. maj kl. 15.00. Mødedeltagere er Kirkegårdsudvalget, Jesper og Torben.</i> - <i>Provstesynet er flyttet til den 4. juni kl. 9.00 - 14.00 jf. meddelelse fra Provstiet.</i>	Annette

Punkt	Emne	Beslutning / drøftelse / orientering	Hvem / hvornår
6.	Nyt fra kontaktpersonen v/ Per	• <i>Geofleks samarbejdet – se to bilag herom i mappen i Churchdesk.</i> Der ønskes igangsat et projekt, for at få et bedre overblik over bemanningen. Der arbejdes på at få Q3 planlagt inden sommerferien.	
7.	Nyt fra kassereren v/ Henrik	• <i>Gennemgang af kvartalsregnskab.</i> • Regnskabet viser et underskud på ca. 56.000 kr. Dette udlignes i fjerde kvartal. • <i>Udkast til ansøgning til provstiudvalget vedrørende regulering af driftsmidler.</i> Udkastet blev fremlagt. Udover dette, foreslog Henrik, at der ansøges om midler til dækning af negative frie midler. • <i>Birthe Røddik efterlyser (via Michelle): “kopi af beslutningsreferat fra mødet, hvor I godkendte årsregnskabet for 2024 og hvor stemplet er med i referatet”. Hvem kan hjælpe med det?</i> Der er henvist til kirkeportalen, hvor det ligger. • <i>Godkendelse af fortsat samarbejde med det fælles regnskabskontor.</i> Vi henstiller til, at kassereren bemyndiges til at medlemskabet fortsætter indtil vi opsiger det.	
8.	Nyt fra præsterne	• <i>Påske 2025 – orientering</i> Gudstjeneste alle påskedage, undtagen 2. påskedag	

Punkt	Emne	Beslutning / drøftelse / orientering	Hvem / hvornår
		• <i>Telegramvagter til konfirmationen 29/5 – hvem kan hjælpe? Der plejer at være 2-4 MR-medlemmer, som tager sig af telegrammer i forbindelse med konfirmationen.</i> Der skal være åbent fra 8.30-12.30 i kapellet Henrik og Annette melder sig. Det vil være godt, hvis et par stykker mere deltager. <u>Arrangementsudvalg</u> • <i>Plan for 2025 (oplægget er WIP) Til drøftelse: studiekreds / konfirmationsforberedelse for voksne? Vinter 2025/26</i> MR er enige i, at det er en god idé. • <i>Kirkekafe. Hvem laver kaffe? Skal vi have det sommeren over?</i> 18/5: Jens har meldt sig. Kunne godt bruge hjælp 22/6: Hvem? Alle dage er der gudstjeneste kl. 9.30. Forberedelse fra kl. 9 i Sct. Søren's hus. Kaffen bør serveres i våbenhuset eller udendørs. • <i>Høringssvar til forslag om revision af menighedsrådsloven plus rapport fra dåbskommission. Foreløbig orientering.</i> Nogle vigtige punkter: Præsteboliger flyttes til provstiudvalget. Skilsmisseparagraf ang. mulighed for udelukkelse af MR-medlemmer, der ikke opfylder arbejdsmiljøloven. Ændringer af MR, så det obligatoriske antal i af medlemmer i de største sogne reduceres. Vi drøfter indholdet på maj-mødet	

Punkt	Emne	Beslutning / drøftelse / orientering	Hvem / hvornår
		Link til Dåbskommissionens rapport findes her: Midtvejsrapport Dåbskommission 300425.pdf. /Forslag til MR-revision kommer 8. april – Iben eftersender link Iben introducerer indholdet for MR. Der er høringsfrist til dåbskommissionens forslag i december.	
9.	Nyt fra personalerepræsentanten	Der er udtrykt ønske om at det via Churchdesk meldes ud, når referatet er uploadet dertil, således at alle inkl. personalet får information om dette. Dette efterkommes.	Liselotte
		Det obligatoriske fællesmøde mellem MR og medarbejderne fastholdes. Det foreslås, at det finder sted i august. Der mindes om musikgudstjeneste langfredag.	
10.	Nyt fra udvalg og grupper		
	1. Kirkegårdsudvalget	Se ovenfor pkt. 5	Iben, Annette og Liselotte
	2. Præstegårdsudvalget	Intet nyt	Jens, Per og Iben
	3. Kommunikationsgruppen	Udsættes – gruppens oplæg (se bilag) behandles på maj-mødet	Irene, Sigrid og Louise

Punkt	Emne	Beslutning / drøftelse / orientering	Hvem / hvornår
	4. Sangcafé gruppen	Maj: Jens. Temaet er frihed. Introduktion v/Bettina Richardt om kvindernes arbejde under 2. verdenskrig. Juni: Irene. Temaet er sommerforelskelse Uge 31: aftales på maj-mødet	Iben og Jens
	5. Andre?	Se også under pkt. 8 ang. arrangementer.	
11.	Opsamling fra tidligere møder		
	Indretning af kontoret	<i>Vi afventer et udspil fra Henrik Højmosé.</i> Det blev aftalt, at der ryddes op på kontoret d. 24/4 i forbindelse med personalemødet.	Annette og Irene
	Regler for brug af sognehuset Kontaktperson uden for arb-tid?	<i>Iben spørger Michelle, om det er muligt at oprette læseadgang til Inge Laursen (frivillig og kontaktperson vedr. udlån af sognehuset) - hvad er status?</i> Annette minder Iben om dette	Annette/Iben
	Ladestandere	Tilbud – se bilag Næste skridt er at udfærdige en ansøgning på baggrund af dette. Jens, Annette og Liselotte mødes d. 22/4 om dette.	Jens, Annette og Liselotte
12.	Eventuelt	Julekoncert – Irene har sendt forespørgsel til Jonas Hellesøe, som gerne vil komme. Det kunne være sidste søndag før advent eller 2. søndag i advent.	Irene